
«Концептуальні засади кодифікації ядерного законодавства»
Олександр ДЕМСЬКИЙ     — тема «круглого столу», який відбувся 24 листопада в Інституті 

законодавства Верховної Ради України.
Його директор член-кореспон дент 

НАНУ, член Національної комісії з ра-
діаційного захисту населення України 
Олександр Копиленко зініціював обго-
ворення питань систематизації законо-
давства у сфері використання ядерної 
енергії, концептуальних підходів до 
кодифікації ядерного законодавства 
нашої держави, щоб підготовка проек-
ту Ядерного кодексу України була мак-
симально продуктивною, а сам доку-
мент не містив суперечностей. 

У конференції взяли участь пред-
ставники Національної комісії з ра-
діаційного захисту населення Укра-

їни, провідні вчені у сфері паливно-
енергетичного комплексу, ядерної 
політики та безпеки, а також охорони 
здоров’я, працівники апарату Верхов-
ної Ради, представники органів дер-
жавної влади та місцевого самовря-
дування, громадських організацій. 

Попередньо над проектом Ядер-
ного кодексу України працювала між-
відомча робоча група, створена на 
виконання розпорядження Кабінету 
Міністрів від 27 липня 2006 року «Про 
затвердження плану заходів на 2006–
2010 роки щодо реалізації Енерге-
тичної стратегії України на період до 

2030 року». До 1 грудня проект кодек-
су необхідно подати на розгляд Каб-
міну. Створення концепції зумовлене 
потребою усунення суперечностей у 
сфері використання ядерної енергії, 
котрі містяться в чинних законодав-
чих актах. Вони виникли через відсут-
ність систематизованого підходу до 
розроб лення законодавчих актів. 

Проект Ядерного кодексу Укра-
їни покликаний вирішити всі мож-
ливі питання у сфері ядерної енер-
гетики нашої держави. З його прий-
няттям можна буде замінити низку 
відповідних чинних законів.

П е р с п е к т и в и  р о з в и т к у 
торговельно-економічної співпраці 
між нашими країнами і, зокрема, з 
Севастополем обговорили учасники 
Чесько-українського ділового фору-
му. Серед них 10 членів чеської де-
легації та 15 представників чеських 
фірм. Севастополь репрезентували 14 
членів делегації й 65 представників 
44 місцевих компаній. Гості з Чеської 
Республіки, а це десятеро чиновників 
високого рангу, а також 15 менедже-
рів чеських фірм, представили під-
приємства найрізноманітніших сфер 
діяльності. Ось їхній перелік: 

– транспорт – Cegelec, a.s. (АТ 
«Цегелец»); 

– енергозбережні технології з 
використанням біомаси, рослин-
них відходів – BONEGO s.r.o. (ТОВ 
«БОНЕГО»); 

– банківська діяльність – ČESKÁ 
EXPORTNĺ BANKA, a.s. (АТ «Чеський 
експортний банк»); 

– страхування – Exportní garanční  
a pojišťovací  společnost, a.s. (АТ 
«Експортна гарантійна і страхова 
компанія»); 

– охолодження й очищення 
промислових вод – FANS, a.s. (АТ 
«ФАНС»); 

– виробництво електромонтаж-
них виробів з пластмаси та металу 

– KOPOS ELEKTRO UA (ДП «Копос 
Електро УА»); 

– будівництво – Metrostav a.s. 
(АТ «Метростав»), MOSTAREZ a.s. 
(АТ «МОСТАРЕЗ»); 

– юридичні послуги – PRK 
Partners s.r.o. advokátní kancelář (ТОВ 
«ПРК Партнерс» адвокатське бюро); 

– виробництво насосного устат-
кування – SIGMA GROUP a.s. (АТ 
«СИГМА ГРУП»); 

– постачання промислових під-
лог – TECHFLOOR s.r.o. (ТОВ «ТЕХ-
ФЛОР»); 

–  виробництво та налагоджен-
ня лабораторного устаткування – 
LECO Instrumente Plzeň spol. s. r. o. 
(ТОВ «ЛЕКО Інструменті Пльзень»); 

– інвестиційна компанія – KTTJ 
GROUP s.r.o. (ТОВ «КТТЙ ГРУП»).

На чеському форумі, який відбув-
ся в конференц-залі готелю «Севасто-
поль», виступили представники місь-
кої влади, Міністерства закордон-
них справ Чехії, Севастопольської 
торгово-промислової палати (СТПП) 
і Чеського агентства економічного 
співробітництва. Заступник голови 
Севастопольської міської державної 
адміністрації Володимир Арабаджі у 
своєму виступі зазначив, що Севасто-
поль відкритий для іноземних інвес-
тицій, у тому числі й чеських. 

Голова постійної комісії Се-
вастопольської міської ради Пе-
тро Кудряшов розвиток Севастопо-
ля пов’язує із розбудовою портової 
інфраструктури. Заступник міністра 
закордонних справ Чехії Томаш Дуб 
висловив надію, що форум буде ре-
зультативним і допоможе підпри-
ємствам знайти ділових партнерів. 

Директор «Агентства економіч-
ного розвитку Севастополя» Дмитро 
Ковальчук, котрий виступив у пле-
нарній частині форуму, заявив: для 
високотехнологічних інтелектуаль-
них компаній у Севастополі є веле-
тенський потенціал і дуже привабли-
ві умови. А нам потрібні доступ до 
передових технологій і ринки збуту. 

У пленарній частині форуму та-
кож виступили Надзвичайний і 
Пов новажний Посол Чехії в Украї-
ні Іван Почух, представник чесько-
го державного економічного агент-
ства «ЧехТрейд» (CzechTrade), 
віце-президент Севастопольської 
торгово-промислової палати Олена 
Журавльова. 

Чеська Республіка та Севасто-
поль за підсумками форуму отрима-
ли реальні результати для подаль-
шої спільної діяльності.

Лучія ПУЗИКОВА.

Директор Інституту біоорганічної хімії  
та нафтохімії НАН України Валерій Кухар

Перший заступник директора Інституту 
законодавства Верховної Ради України  

з наукової роботи Олег Зайчук

Директор центру взаємодії з органами державної 
влади та оптовим ринком електроенергії 

Костянтин Запайщиков
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